
2023-2024 学年广东省深圳市福田区明德实验六年级（上）期末英语试卷

一、 听力部分。

1．（2023 秋•福田区期末）听录音，根据录音内容选择正确的图片，将编号写在题前的括号里。念两遍。

2．（2023 秋•福田区期末）听录音，判断下列句子是否正确，正确的写"T"，错误的写"F"。念两遍。

（1）The Greens are my neighbours. 　   　

（2）Mr Green is a teacher. 　   　

（3）Mr Green and Mrs Green have a son and a daughter. 　   　

（4）Lily and I are in different schools. 　   　

（5）Lily and I like to spend our holiday in the countryside. 　   　

3．（2023 秋•福田区期末）听录音，选择正确的答案，将编号写在题前的括号内。念两遍。

（1）What are Tom and Alice talking about？ 　   　

A.Films.

B.Animals.



C.A brave policeman.

（2）Which film would Tom like to see at first？ 　   　

A.Mulan.

B.Kungfu Panda.

C.Police Story.

（3）Is Alice going to see Kungfu Panda tonight（今晚）？ 　   　

A.Yes，she is.

B.No，she isn't.

C.We don't know.

（4）What film are they going to see tonight？ 　   　

A.Mulan.

B.Kungfu Panda.

C.Snow White.

（5）What is Mulan about？ 　   　

A.It's about a clever girl.She finds her father in the city.

B.It's about a pretty girl.She is going to help her friends.

C.It's about a brave girl.She joins the army（参军） instead of（代替）her father.

4．（2023 秋•福田区期末）听录音，按听到的顺序用 1、2、3、4 给下列图片排序。念两遍。

5．（2023 秋•福田区期末）听录音，根据录音内容完成表格。念两遍。

Person Kitty Kitty's father Kitty's mother

Breakfast a hamburger and some  　   　 bread and milk a  　   　and some juice

Lunch fish and  　   　          　   　

and soup

beef and potatoes

Dinner beef noodles fish and tofu（豆腐） a  　   　and some salad

6．（2023 秋•福田区期末）听录音，填入所缺单词。念三遍。



The Earth is our home.People and animals all live on the Earth.But now it is  　    　 .We should do 

something to protect it.First，we should plant more trees.Trees are  　   　to us.Second，we should stop  　   　

rubbish into the rivers or the seas.Third，we should  　   　or ride a bike more often.Fourth，we should  　   　

glass and paper.All the people should work together to keep the Earth clean and  　   　

二、选择恰当的句子完成对话，将编号填在横线上。

7．（2023 秋•福田区期末）选择恰当的句子完成对话，将编号填在横线上。

A.I bought a globe（地球仪）.

B.What else did you see？

C.How was your weekend？

D.I want to go to the science museum too.

E.I saw many different kinds of robots on the 

second floor.

Alice：Hello，Kevin.（1）　   　

Kevin：It was wonderful!I went to the science museum.

Alice：What did you see there？

Kevin：（2）　   　Some of them could dance.They could move their heads and arms.Some could do the 

housework.There was a robot at the piano.It could play the piano.How amazing!

Alice：（3）　   　

Kevin：I saw the solar system（太阳系） on the third floor.It's a model，of course.I learnt a lot about the 

Earth and other planets（行星）.It was very interesting.

Alice：Did you buy anything there？

Kevin：Yes.（4）　   　I want to know more about the Earth.

Alice：That's great.（5）　   　

三、读一读，用所给词的正确形式填空。

8．（2023 秋•福田区期末）读一读，用所给词的正确形式填空。

To：Micheal White@cocomail.com

Subject：Tree Planting Day

Dear Micheal，

I'm so happy to hear from you.Last Saturday was the Tree Planting Day in China.I was tired but I（1）　      　



（have）  a great time!Miss Guo，our Chinese teacher （2）　        　（take）  us to our school 

garden.We（3）　          　（plant） some trees there.I dug a hole and （4）　      　（put） the little 

tree in it.Then I covered the tree with mud（泥土）.At last I（5）　          　（water） the tree.Trees can keep 

the air （ 6 ） 　         　 （ clean ）， and they can cool the air too.So we must stop （ 7 ）　          　

（cut） down so many trees.We would like to（8）　       　（have） some flowers in the garden too.We are 

going to grow some flowers next month.

How was your weekend？

Yours，

Fancy

四、Wendy 在整理相簿，她需要给每张照片贴上标签，请阅读标签内容，将编号填入对应的括号内。

9．（2023 秋•福田区期末）Wendy 在整理相簿，她需要给每张照片贴上标签，请阅读标签内容，将编号填

入对应的括号内。

A.I was six years old.I became a pupil.

B.Graduation（毕业） Day!Dad and mum were 

so happy for me!

C.First day in kindergarten（幼儿园）.I cried.I



 missed mum.

D.My first little footprint.I made it when I was a 

baby.

E.I was a middle school student.I had long hair.

F.I spent my 16th birthday with my classmates.

五、阅读短文，判断正误，正确的写“T”，错误的写“F”。

10．（2023 秋•福田区期末）阅读短文，判断正误，正确的写"T"，错误的写"F"。

Shanghai is in the east of China.It's near the East China Sea.Do you want to know more about it？It is a good 

choice（选择） to go to Shanghai History Museum.It tells us the history of Shanghai.

Many years ago，Shanghai was a small village.Not many people lived here.Many of them were fishermen 

and farmers.Later，people from other places came to Shanghai and it became a town.

Nowadays many people live here.Some of them are from other countries.Some of them are from other 

provinces（省）  or cities.There are many interesting places here too.People like going to Jinmao Building.It's 

very tall.They also like going to Yu Garden.It's old but very beautiful.You can enjoy drinking Chinese tea and try 

some Shanghai local（当地的） food there.

Shanghai changes a lot.It becomes a big and modern（现代的） city in China，even in the world.

（1）There are many fishermen and farmers in Shanghai now. 　   　

（2）You can go to Shanghai History Museum to know about the history of Shanghai. 　   　

（3）Jinmao Building is a good place to enjoy Chinese tea and Shanghai local food. 　   　

（4）Yu Garden is old but very beautiful. 　   　

（5）Shanghai was a small village and it becomes a big and modern city. 　   　

六、读一读，选择正确的答案。

11．（2023 秋•福田区期末）读一读，选择正确的答案。

Green Week

Live green，and think green!

•Date：December 9th﹣15th，2023

•Time：Monday﹣Friday 8：30 a.m.～4：30 p.m.

Saturday & Sunday 9：00 a.m. ～3：00 p.m.

•Place：School playground



Put your old things into the collection box.（Old books，toys，clothes.…）

•Who gets the old things？Poor children in China.

•When to send the old things？16th December，2023

•Tips：Students in Grade 6 can help pack（打包） the old things in the school hall.

Give your old things now!We need your help!

（1）　   　in China will get the old things.

A.Rich children

B.Poor children

C.Sick children

（2）At  　   　on Saturday，students can put the old things into the collection box.

A.8：30 a.m.

B.2：30 p.m.

C.3：30 p.m.

（3）The collection box is in the  　   　.

A.school playground

B.school office

C.school hall

（4）Students can't put  　   　into the collection box.

A.old books

B.old clothes

C.some snacks

（5）Which one is NOT right？ 　   　

A.Students in Grade 6 can help pack the old things.

B.Students can bring the old things on 6th December.

C.They are going to send the old things to poor children.



七、习作。

12．（2023 秋•福田区期末）习作。

请根据思维导图的提示，以"My neighbour"为题介绍一下自己的邻居。要求语句通顺，语法正确，不少

于六句话。

　                  　



2023-2024 学年广东省深圳市福田区明德实验六年级（上）期末英语试卷

参考答案与试题解析

一、 听力部分。

1．（2023 秋•福田区期末）听录音，根据录音内容选择正确的图片，将编号写在题前的括号里。念两遍。

【答案】见试题解答内容

【分析】略

【解答】略

【点评】略

2．（2023 秋•福田区期末）听录音，判断下列句子是否正确，正确的写"T"，错误的写"F"。念两遍。

（1）The Greens are my neighbours. 　　

（2）Mr Green is a teacher. 　　

（3）Mr Green and Mrs Green have a son and a daughter. 　　



（4）Lily and I are in different schools. 　　

（5）Lily and I like to spend our holiday in the countryside. 　　

【答案】见试题解答内容

【分析】略

【解答】略

【点评】略

3．（2023 秋•福田区期末）听录音，选择正确的答案，将编号写在题前的括号内。念两遍。

（1）What are Tom and Alice talking about？ 　　

A.Films.

B.Animals.

C.A brave policeman.

（2）Which film would Tom like to see at first？ 　　

A.Mulan.

B.Kungfu Panda.

C.Police Story.

（3）Is Alice going to see Kungfu Panda tonight（今晚）？ 　　

A.Yes，she is.

B.No，she isn't.

C.We don't know.

（4）What film are they going to see tonight？ 　　

A.Mulan.

B.Kungfu Panda.

C.Snow White.

（5）What is Mulan about？ 　　

A.It's about a clever girl.She finds her father in the city.

B.It's about a pretty girl.She is going to help her friends.

C.It's about a brave girl.She joins the army（参军） instead of（代替）her father.

【答案】见试题解答内容

【分析】略

【解答】略



以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载

或阅读全文，请访问：https://d.book118.com/565320040240012003

https://d.book118.com/565320040240012003

